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Közgyűlés. 
Városunk törvényhatósági bizottsága június 30-ikán 

és julius 1-én tartotta rendes közgyűlését Domahidy Elemér 
főispán elnöklésével. A főispán megnyitván a közgyűlést és 
üdvözölve a szép számban megjelent bizottsági tagokat, 
felemlítette a harmadik egyetem ügyét, mely a mai köz-
gyűlés tárgysorozatának legérdekesebb pontja. Megemlékezett 
elnöklő főispán ezen kivül a Délvidéknek és Hegyaljának 
pusztulásáról és a közgyűlés figyelmébe ajánlotta a sors-
csapások sújtotta lakosság segítését. Végül tudatja, hogy 
Révi Nándor dr. biz. tag interpellálni óhajt a csatornázási 
munkálatok ügyében. 

A közgyűlés a következőképpen folyt le: 
l. Polgármesteri jelentés az 1910. évi május 

hónapról. (Előadó dr. Tóth Emil.) 
A közgyűlés a polgármester 1910 május 

hónapról bemutatott jelentését tudomásul vette. 
Ezen pontnál Nagy Pál biz. tag azon kérdést intézte 

a polgármesterhez, hogy miképpen áll a városi takarék-
pénztár ügye? Kovács József polgármester azt felelte, 
hogy a városi takarékpénztár dolga a belügyminisztei únnnál 
van elbírálás végett. 

Ezután Révi Nándor dr. biz. tag terjesztette elő 
interpellációját, melyben azt kérdezte a polgármestertől, 
hogy van-e tudomása arról, hogy a csatornafalazatot nem a 
szerződés értelmében vakolják és hogy a csatornaépítő 
vállalkozó a forgalmat akadályozza munkálatában. 

Kovács József polgármester kijelenti, hogy e pilla-
natban nem tudhat érdemleges feleletet adni, azért adassék 
neki ez interpelláció, melynek kapcsán biztosítja a köz-
gyűlést, hogy a legszigorúbban megvizsgálja az ügyet és 
a vizsgálatnak eredményét annak idején a közgyűlés elé 
terjeszti. 

A közgyűlés az interpellációt kiadta a pol-
gármesternek, 

országi árvízkárosultak segélyezése tárgyában. 
(Előadó Dr. K. Tóth Mihály.) 

A közgyűlés a belügyminiszter rendeletét tudo-
másul veszi és a délvidék károsultjainak 500, a 
hegyaljai jégverés által majd nem koldusbotra 
jutott gazdák felsegélyezésére 1000 koronát sza-
vazott meg. 

3. Belügyminiszteri rendelet az 1909. évre 
engedélyezett 50,000 korong, államsegély hova-
forditása tárgyában hozott bizottsági közgyűlés 
határozatára. (Előadó Vecsey Imre.) 

A belügyminisztérium a városok segélyezésére előirány-

zott összegből Debreczennek 50,000 koronát utalt ki. A 
bizottsági közgyűlés ezen összeget a rendőrségi palota 
építési alapjának szavazta meg, ámde a belügyminiszter 
ezen határozatot feloldotta, a közgyűlést uj határozat-
hozatalra hívta fel azon megokolással, hogy ezen összeg 
a tisztviselők fizetésének pótlására fordítandó. A jog- és 
pénzügyi bizottság tárgyalván a leiratot, azon javaslatot 
tette a közgyűlésnek, hogy határozatát tartsa fenn. A 
tanács szintén tárgyalván ezen kérdést, azon javaslattal 
járult a közgyűlés elé, hogy ezen összeg lakbérkülönbözet 
címen utaltassék ki. A közgyűlésen Vecsey Imre főjegyző 
ismertette ezen ügyet, bemutatva a Roncsik Lajos főszám-
vevő által összeállított táblázatot. 

A kérdéshez Jánosi Zoltán biz. tag szólt első sorban. 
Nem járul a tanács javaslatához, hanem fizetés kiegészítésre 
kívánja fordítani az 50,000 korona államsegélyt. Azt java-
solja, hogy ezt az ügyet adják vissza a tanácsnak azzal, 
hogy a javaslatot helyes arányszám szerint és helyes osz-
tályokba sorolás utján dolgozza ki és annak idején mutassa 
be a közgyűlésnek. 

Freund Jenő dr. biz. tag pótlólag azt javasolja, hogy 
a tanács készítse el az összes tisztviselők fizetési táblázatát, 
hogy látható legyen ebből, hogy kit mennyi illet ezen 
államsegélyből. 

A közgyűlés a Jánosi Zoltán és Freund Jenő 
biz. tagok javaslatát a tanácsi javaslattal szem-
ben elfogadta. 

4. Honvédelmi minissteri leirat a honvéd 
hadapród iskolában megüresedett 2 alapítványi 
hely betöltése iránt. (Előadó Szabó Kálmán.) 

A közgyűlés a honvédapród iskolában meg-
üresedett két alapítványi helyre elsősorban Nagy 
Zsigmondot és Vásáry Andrást, másodsorban 
Váutsa Györgyöt és Debreczeni Gábort ajánlja. 

5. Tanácsi előterjesztés a harmadik egyetem-
nek Debreczenben létesítése ügyében. (Előadó 
Vecsey Imre.) 

A közgyűlés színe elé Vecsey Imre főjegyző ter-
jesztette a harmadik egyetem ügyét, egyenkint sorolva fel 
az egyetemi bizottság, a tanács, a jog- és pénzügyi 
bizottság javaslatát. A közgyűlés 1908-ban nagy összeget 
szavazott meg a Debreczenben emelendő egyetem céljaira 
és megbízta Kenézy Gyula dr. igazgató főorvost, hogy 
készítené el nagy szaktudásával az egyetem tervezetét, 
melyet lapunkban is közöltünk és amely, ha felépül, örökké 
z engő éneke lesz Debreczen sz. kir. város polgársága ál-
dozatkészségének. 
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A tanács a tervezet elfogadását ajánlja a közgyü-

Elsönek szólt a kérdéshez Bakonyi Samu dr. bizott-
sági tag, aki városunk ügyei iránt érzett meleg szeretetét 
azzal is megmutatja, hogy közgyűléseinken, jóllehet Buda-
pesten lakik, mindenkor megjelenik. Elfogadja a tanács 
javaslatát, mert meg van győződve, hogy a harmadik egye-
temnek Debreczenben való felállítása szép jövőt biztosit a 
város fejlődésének. Magasztalólag szól a város áldozat-
készségéről, mely országszerte tiszteletet szerez Debre-
czennek és a kultura szeretetétől áthatott polgárságának. 

Jánosi Zoltán biz. tag szive egész melegével üd-
vözli a javaslatot. Nem is akar díszonans hangot vegyíteni 
ebben a történelmi órában a tárgyalás menetébe, pusztán 
felemlíti, hogy ennek az egyetemnek több okokból nem a 
városon kivül, hanem belül a város szivében és középpontján 
kell felépülni. 

Kenézy Gyula dr. és Freund Jenő dr. bizottsági 
tagok elmondják, hogy a hely kérdése még inostjiem jöhet 
tárgyalás alá, mely felszólalások után Jánosi Zoltán 
biz. tag egész terjedelmében elfogadja a javaslatot. 

A közgyűlés a tanács javaslatát egész ter-
jedelmében elfogadta és ezzel nevét beírta örök 
időkre a kultura annaleseibe. 

6. Névszerint szavazás (harmadízben) az özv. 
Borbély Józsefné és társai tulajdonát képeső 
Arany János-u. 43 sz. házastelek megvétele tár-
gyában. (Előadó dr. Vargha Elemér.) 

A közgyűlés a fentnevezett házastelek meg-
vételét harmadízben megszavazta. A telek utca-
nyitás céljából szereztetett meg. 

7. Névszerint szavazás (jharmadízben) a Zádor 
Lajosné és társai, az Emmerth örökösök és 
dr. Weisz Bernát tulajdonát tevő majorsági földek 
megvétele tárgyában. (Előadó: dr. Vargha Elemér) 

A közgyűlés a fentemiitett majorsági földek 
megvételét harmadízben megszavazta. 

8. Ugyanaz a kulturház létesítése ügyében. 
(Előadó: Dr. Tóth Mihály) 

A városi tanács azon javaslatot teszi a közgyűlésnek, 
hogy a kultúrpalotát a Hatvan-utca 23. sz. városi tulaj-
dont képező és a megveendő Lichtschein- vagy Koncz-féle 
telken építse fel. 

Szentesi János biz. tag a Deák Ferenc-utcai Vay-
telket ajánlja kulturpalola céljaira, inig Márk Endre biz. 
tag a Koncz-féle telket kívánja a Hatvan-utca 23-ik számú 
házhoz csatolni. Tüdős János dr. biz. tag esztétikai, archi-
tektúrái nézőpontokból indulva ki a Lichtschein-féle telek meg-
szerzését kívánja. Freund Jenő dr. biz. tag azt javasolja, 
hogy a tanács a muzeumok és könyvtárak országos fő-
felügyelőségével együttesen állapodjék meg a telekre nézve. 

A közgyűlés a tanácsi javaslatot fogadta 
el, vagyis a kultúrpalotát a Hatvan-u. 23-ik 
számú és vagy a Lichtschein- vagy a Koncz-féle 
ház megszerzendő telkén építi fel. 

9. A „Haladás" egyesület kérelme a Bethlen-
utcai telek átengedése és az építéshez szükséges 
téglaanyag adományozása iránt (Előadó : Dr. 
Tóth Mihály.) 

\ közgyűlés a Bethlen-u. 3. sz. házastelket 
átengedi a Haladás egyletnek munkásgymna-
zium és szabadiskola céljaira, azonkívül építési 
anyaggal járul az építéshez. 

10. Tanácsi előterjesztés a debreczeni Zenedé-

nek városi kezelésbe vétele iránt. (Előadó: Dr. Tóth 
Mihály.) 

A közgyűlés a Zenede városi kezelésbe vé-
tele ügyét visszaadta a tanácsnak azzal a meg-
határozással, hogy az átvételre vonatkozó tárgya 
lást kezdje meg és folyó év végéig az eredményről, 
illetve a megállapodásról tegyen jelentést. 

11. Tanácsi előterjesztés a Piac-u. 26. és 28. sz. 
Szikszay és tábornoki házastelkek értékesítése, il-
letve jövedelmezőbbé tétele ügyében. ("Előadó: 
Dr. Tóth Mihály.) 

Vargha Elemér dr. tanácsnok terjesztette elő a Szik-
szay—Tábornoki házak értékesítésének ismert ügyét. A ta-
nács azt javasolja, hogy a beérkezett három tervet, neve-
zetesen a Rimanóczy Kálmán, Pavlovics és Szilágyi és Tóth 
István és Sesztina Jenő terveit vásárolja meg a város és 
ezek alapján bízza meg Rimanóczy Kálmánt a tervek elké-
szítésével, ha pedig ó nem vállalkozik, bízza meg Pavlo-
vicsékat. 

A pénzügyi bizottság ellenben azt javasolja, hogy 
mindhárom tervet vásárolja meg a város és ezek alapján 
ujabb tervpályázatot hirdessen. 

Révi Nándor dr. elmondja, hogy Rimanóczy pályá-
zata nem szabályszerű. Szabályszerűen csak két pályázat 
adatott be, ezek között válasszon a közgyűlés. Javasolja, 
hogy a két tervpályázatot terjessze föl a város a Mérnök- és 
Épitészegylethez véleményadás véget s amelyiket az egy-
let jobbnak tart, annak tervezőit bízza meg a város a vég-
leges tervek elkészítésével. 

Márk Endre amellett foglal állást, hogy a két 
szabályszerű tervet küldje fel a város a Mérnök- és Épitész-
egylethez. Ha ez egyiket sem találja jónak, írjon ki orszá-
gos pályázatot. De azt ellenzi, hogy most egy harmadik, 
Debreczenen kivül álló tényezővel tervezhessék a palotát. 
A szóban forgó két debreczeni építész cég kiválóságát vala-
mennyien elismerjük. 

Freund Jenő koncessziót az építésre nem ad. Ja-
vasolja, küldje fel a város a két szábályszerü pályázatot a 
Mérnök- és Épitészegylethez és annak javaslata alapján 
döntsön a város és mondja ki a közgyűlés, hogy csak deb-
reczeni építészt biz meg a tervezéssel. 

Jánosi Zoltán hivatkozik arra, hogy valahányszor 
Debreczenben házilag építettek, mindig korribilis tulkiadás 
merült fel. Ezért a koncesszió utján való építkezés mellett 
foglal állást. 

Aczél Géza konkréten felsorolt esetekkel igazolja, 
hogy az utóbbi tizenöt év alatt semmiféle horribilis túllépés 
nem mutatkozott a házilag végzett építkezéseknél. Kijelenti, 
hogy mikor másodsorban Pavlovicsot ajánlotta, ezzel kimu-
tatta, hogy a debreczeni építészeket megsérteni legtávo-
labbról sem volt szándékában. A tanács azért ajánlotta 
Rimanóczyt, mert nem akarta az ügyet elodázni. Már pe-
dig a Mérnökegylethez való felterjesztés elodázása volna. 
Figyelmébe ajánlja a közgyűlésnek, hogy nem tervpályázat-
ról, hanem értékesítésről van szó. 

Löfkovics Arthur ellenzi a házilag való építést. 
Révi dr. javaslata mellett foglal állást. 

Peczkó Ernő dr. felszólalása után elnöklő főispán 
szavazásra tette fel a kérdést. 

A közgyűlés elhatározta, hogy az építkezést 
vállalatba adás uján és nem koncesszióba adás 
utján eszközölteti és a két debreczeni tervet el-
bírálás váget felküldi a Mérnök- és Épitészegylethez. 

A főispán 8 órakor berekesztette a közgyű-
lést és folytatását péntek délután 3 órára tűzte ki. 
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Pénteken délután 3 órakor folytatták a közgyűlést, 
mely már szenvedelmesebb volt, mint az előtte való napi 
tanácskozás. Tárgyalás alá került: 

Vízvezetéki telepen ellenőrző kutak létesítése, 
a szivattyútelep terveinek és kivánt műveleteinek 
beterjesztése. (Előadó: Vecsey Imre.) 

A vízvezetéki kutak állapotáról Aczél Géza főmérnök 
tett jelentést. Ezen tervezetet a vízvezetéki-, valamint a 
jog- és pénzügyi bizottság letárgyalta. A tanács azon 
javaslattal járul a közgyűlés elé, hogy a megfúrt kutak 
mellé ellenőrző kutakat fúrjanak, továbbá a központi szi-
vattyútelep gépeit szerezze be a közgyűlés, melyhez az 
áramot, illetve a hajtóerőt adja a villamostelep. Végül 
rendelje el a közgyűlés a határok kiépítését és szavazzon 
meg 700,000 koronát, miután a megszavazott 1.300,000 
korona kevés a költségek fedezésére. 

Jánosi Zoltán a tanács javaslatát elfogadja, csak 
a 700,000 koronás póthitelt kifogásolja. Nem bízik a viz-
bóséghez és azt kívánja, hogy rendelje el a közgyűlés az összes 
kutaknak 30 napon keresztül húzását, illetve egyöntetű 
szivattyúzását, hogy megállapítható legyen a kutak meg-
kívánt vizbósége. 

Révi Nándor dr. ellene mond a javaslatnak és erő-
sen támadja a város vezetőségét, amely támadást Kovács 
József polgármester nyomban visszautasít komoly, meg-
győző, higgadt hangon. Elmondja, hogy nagy kár az ilyen 
felszólalásokkal és vitákkal az ügyek rendes menetét meg-
akasztani és pedig akkor, midőn erre semmi ok nincs. A 
szakértők, akik Debreczen városát biztosították a vizveze-
zetéki kutak bő vizforrásáról, országosan elismert szakte-
kintélyek, akiknek tudása biztosíték arranézve, hogy állí-
tásuk valóság. 

Hasonló értelemben szólal fel dr. Fejér Ferenc biz. 
tag, mert nem tudja elhinni, hogy az országosan ismert 
szakértők véleményükkel károsítani akarnák Debreczent. 

Grósz Nagy Ferenc megszavazza a 700,000 ko-
ronát, ha csak ellenőrző kutakkal biztosítva lesz a vizbőség. 

Aczél Géza főmérnök védelmére kel a tanácsi ja-
vaslatnak és szépen, meggyőzően vitatja be, hogy az 
aggodalmak alap nélkül valók. Szakemberek állították ösz-
sze az adatokat, ezeknek inkább hisz, mint azoknak, akik 
e tekintetben laikusok. Végzetesnek tartaná a kérdés el-
odázását akkor, midőn minden erőforrás a megvalósításra 
kész van és az egészségügyi viszonyok a telep létesítését 
égetően sürgetik. 

Többek hozzászólása után 
a közgyűlés a tanácsi javaslatot el-

fogadta Jánosi Zoltán azon indítványá-
val, hogy a vízvezetéki kutak 30 napon 
át szakadatlanul szivattyuztassanak. 

Vízvezetéki bizottság kiegészítése. (Előadó : Ve-
csey Imre.) 

A közgyűlés a vízvezeték bizottságába Tóth 
István biz. tagot választotta be. 

Tanácsi előterjesztés a városi körkemencze 
fejlesztése tárgyában. (Elődó: Medgyaszay Miklós.) 

A közgyűlés kimondta, hogy a városi tégla-
gyár fejlesztése érdekében 23,000 korona költ-
séggel uj körkemenczét épít. 

A gyámoltak és gondnokaltak pénzei és pénz-
értékei gyümölcsöztetéséről és a tartalék-alap ja-
vára levonandó jutalékokról szerkesztett szabály-
rendelettervezet bemutatása. (Előadó; Dr. Tóth 
Emil.) 

A közgyűlés a szabályrendelet tervezetet egy-
hangúlag elfogadta. 

A városi nyomda-vállalat állandósított sze-
mélyzetének fízetésrendesése. (Előadó : Dr. Tóth 
Mihály). 

A közgyűlés a javaslatot elfogadta. 
Az Erzsébet-ut 51. sz. házastelek megvételének 

ügye. (Előadó: Dr. Vargha Elemér.) 
A közgyűlés a feutnevezett teleknek 20,000 

korona árban való megvételét elhatározta és 
annak első ízben történő megszavazását a leg-
közelebbi közgyűlés napirendjére tűzi ki. 

A Dedk-Ferenc-u. 19. sz. házastelek megvéte-
lének ügye. (Előadó: Dr. Vargha Elemér.) 

A közgyűlés a fentnevezett telket 40,000 ko-
rona árban megveszi és az ezen telek megvételére 
szükséges első ízben történt szavazás idejét a leg-
közelebbi közgyűlésre tűzi ki. 

A Szent-Anna-u. 23. sz. házastelek megvételé-
nek ügye. (Előadó: Vecsey Imre) 

A közgyűlés a fentnevezett házastelket|75,000 
koronáért megveszi és a megvételhez szükséges 
névszerint szavazást a legközelebbi közgyűlés napi -
rendjére tűzi ki. 

Marx János ajánlata a tulajdonát tevő Kut-
utcza 140 sz. ház megvétele iránt. (Előadó: Dr. Var-
gha Elemér) 

A közgyűlés Marx János Kut-utczai házát 
15,104 koronáért megveszi. Ezen megvétel felett 
az első szavazás a legközelebbi közgyűlésen lesz. 

Tóth Ilona ajánlata a tulajdonát tevő Beth-
len-u. 37. sz. ház megvétele iránt. (Előadó: Dr. Vargha 
Elemér.) 

A közgyűlés a fentnevezett telket 18,000 
koronáért megveszi és a telek megvételére vonat-
kozó névszerint szavazást a legközelebbi közgyű-
lés napirendjére tűzi ki. 

A Péterfia 70. sz. házastelek megvételének 
ügye. (Előadó: Dr. Vargha Elemér) 

A közgyűlés a fentnevezett házastelket 64,519 
koronáért megveszi. 

özv. Kiszel Istvánné örökösei ajánlata a Da-
rabos-u. 14. sz. házastelek megvétele iránt. (Előadó: 
Dr. Vargha Elemér) 

A közgyűlés a telket 40,000 koronáért meg-
venni határozta: 

Szabó Gáborné ajánlata a tulajdonát képező 
Nyil-u. 81. sz ház megvétele iránt. (Előadó: Dr. Var-
gha Elemér) 

A fentnevezett telket a közgyűlés 4000 ko-
ronáért megvenni határozta. 

Papp Lajos ajánlata a Burgundia-u. 11. sz. 
házastelek megvétele iránt. (Előadó: Dr. Vargha 
Elemér.) 

A közgyűlés tekintettel arra, hogy ezen te-
telekre utcaszélesités és utcaszabályozási célok 
okából szükség van, azt 31,000 koronáért meg-
venni határozta. 

Több törvényhatósági bizottsági tag indítvá-
nya az építési szabályrendeletnek az üzleti 
ponyvák és lámpák alkalmazásáról szóló rendel-
kezésének módosítása iránt. (Előadó: Vecsey Imre.) 

A közgyűlés a tanácsi javaslatot fogadta el. 
mely szerint a rendelkezést a közgyűlés ne vál-
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íoztassa meg, hanem hatalmazza fel a tanácsot, 
hogy megokolt esetekben belátása szerint járjon 
el ezen ügyben. 

Gróf Vay Gábor és társai kérvénye a Deb-
reczen székhelyen megalakítandó biztosító tár-
saság részére kilátásba helyezett összegre vonat-
kozó feltételek megváltoztatása tárgyában. (Elő-
adó: dr. Vargha Elemér.) 

A közgyűlés az alapítók azon kérelmét, hogy 
a 3.000,000 részvénytőke jegyzése 1911 február 
28-áig hosszabbittassék meg — teljesítette. 

Az iparos tanonciskola felügyelő bizottsá-
gának előterjesztése nőiparos tanonciskola léte-
sítése iránt. (Előadó: Dr. Tóth Mihály.) 

A közgyűlés ezen célra 2000 koronát sza-
vazott meg. 

A munkáskertek egyesületének felebbezése, il-
letve kérelme haszonbérleti szerződésüknek 15 évre 
biztosítása iránt. (Előadó: Medgyaszay Miklós.) 

A közgyűlés a kérelmet teljesítette. 
A Kossuth-dalkör kérelme 600 kor. zászló-

avatási segély iránt. < Előadó: Dr lóth Mihály.) 
A közgyűlés a kért segélyt megszavazta. 

A Szabad Iskola igazgatóságának kérelme az 
1911. évre pénzbeli segély adása és ingyen nyom-
tatványok engedélyezése iránt. (Előadó: Dr. Tóth 
Mihály.) 

A közgyűlés a kérelmet teljesítette. 
özv. Csapó Lajosné kérelme kegydij és temet-

kezési költség kiadása iránt. (Előadó: Dr. Vargha 
Elemér.) 

A közgyűlés az özvegynek havi 40 korona 
kegydijat szavazott meg.) 

Pecze István volt városi számadó csikós ké-
relme kegydij felemelés iránt. (Előadó: Dr. Vargha 
Elemér.) 

A közgyűlés folyamodó kegydiját évi 480 
koronára emelte fel.) 

Szilágyi János ny. rendőr kérelme nyugdijá-
nak kegydijjal felemelése iránt. (Előadó: Dr. Vargha 

A közgyűlés folyamodó nyugdiját havi 10 
korona kegydij megadásával emelte. 

Weichinger Károly kávés felebbezése a 9000— 
1910. sz. tanácsi határozat ellen. (Előadó: Vecsey 
Imre.) 

A közgyűlés ezen felebbezést az előkészülés 
hiánya miatt a napirendről levette. 

Borsi József volt napidíjas felebbezése kegydij 
iránt kérvényére hozott 4195—1910. sz. tanácsi 
határozat ellen. (Előadó: Dr. Vargha Elemér.) 

A közgyűlés a felebbezést elutasította. 
Kovács József erdei iparvasuti pályaőr ké-

relme a nyugdíjjogosultaié közé felvétele iránt. 
(Előadó: Dr. Vargha Elemér.) 

A közgyűlés folyamodót a nyugdijjogosultak 
sorába felvette. 

P. Nagy Jenő ny. gyámpénztári ellenőr kérelme 
újból aíkalmaztatása iránt. (Előadó: Dr. Vargha 
Elemér.) 

A közgyűlés folyamodó kérelmét nem teljesiti. 
Khon és Tsa cég felébbesése kataszteri fix-

pont testek szállítása tárgyában hozott tanácsi határozat 
ellen. (Előadó: Csóka Sámuel) 
_ A közgyűlés a felebbezést elutasította. 

Poroszlay László és Tsa kérelme a parcel 
lázásuk folytán nyitandó utca területének meg-
váltása iránt. 

A közgyűlés a tanács javaslata értelmében 
aképpen határozott, hogy a területet nem váltja 
meg, mivel a parcellázok az utat ingyen tartoz-
nak átadni a városnak. 

Szabadságolás iránt beadott kérelmek. (Előadó: 
Vecsey Imre. 

A közgyűlés Erdei mezóbiztosnak 15 napi 
szabadságidőt engedélyezett, — ellenben folya-
modó Simon Miklós rendőrkapitány kérelmét 
azzal utasította el, hogy kérelmét szolgálati uton 
felettes hatóságának adja be. 

Bábaoklevél kihirdetés. (Előadó: Dr. Tóth Emil.) 
Az oklevél kihirdettetett. 

Elnöklő főispán a tárgysorozat kimerítése után a köz-
gyűlést, megköszönve a bizottsági tagok érdeklődését, be-
zárta és a jegyzőkönyv hitelesítésének idejéül julius 4-nek 
délutáni 4 óráját tűzte ki. 

Lódijazás a Hortobágyon. 
A Hortobágyon vasárnap tartották meg a 

szokásos lódijazást, amelyen a debreczeni gazdák 
közül igen sokan részt vetlek. Számos dijat ítélt 
oda a jury, amelynek tagjai voltak a méntelep 
kiküldötte, a város képviselői, a gazdasági egye-
sületek tagjai, az akadémia szaktanárai. Az ered-
mény a következő: 

I. csoport. Anyakanca csikóval elővezetve, 
36 állat. Első dij (10 arany) Balogh Mihályé. 
Második dij (6 arany) Király Józsefé. Harmadik 
di j (5 arany) Balogh Péteré. Negyedik dij (4 arany) 
Csiszár Ferencé. Ötödik dij (2 arany) őr i Mihályé. 
Hatodik dij (1 arany) Kertész Lászlóé. Ezenkívül 
ezüst oklevelet és aranyat Polgári Bálint és Nagy 
Sándor, bronz oklevelet és 1—1 aranyat Balogh 
József és Nagy Sándor kaptak. 

II. csoport. 3 éves kancacsikó. 6 dij. Első di j 
(10 arany) Debreczen városáé. Második dij (5 arany) 
Kiss Bálinté. Harmdik dij (3 arany) Axman Gyuláé. 
Negyedik díj (2 arany) Tokaj i Jánosé. Ötödik dij 
(1 arany) Nagy Sándoré. Hatodik dij (1 arany) 
Eőry Istváné. 

III. csoport. 2 éves k;mca csikó. Elővezetve 28. 
Első dij 5 (arany) Balogh Józsefé. Második dij 
(3 arany) Balogh Péteré. Harmadik dij 2 arany) 
Zöld Jánosé. Oklevelet nyertek: Csiszár Ferenc, 
Papp Sándor, Balogh János, Jón a István és Balogh 
József. 

IV. csoport. 1 éves kancacsikó. Első dij (3 arany) 
Zöld Mihályé. Második di j (2 arany) Vásáry Andrásé. 
Oklevelet n y e r t e k : Balogh Péter, Balogh Mihály, 
Polgári József és Hornyák József. A csikók gondo-
zásáért 1—1 arany dijat nyertek Jóna István, 
Erdei András, Balogh István és Polgáry József. 

Hírek. 
— Eskütétel. Ozory István helyettes rendőr-

kapitány a héten tartott tanácsülésben tette le a 
hivatalos esküt. 

— Thaly Kálmán arcképe. A város a közgyű-
lési terem részére megfesttette Dr Thaly Kálmán, 
volt országgyűlési képviselő arcképét. A kép a 
Pálffy József főreáliskola! tanár művészi ecsetjét 
dicséfi. . 


